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αταγγέλλει ότι έγινε αντικείμενο
υπόσκαψης και λασπολογίας λό-
γω ζηλοφθονίας, κομματικών
μικροτήτων, επαγγελματικών μι-
κροτήτων και κάποιων συμφε-

ρόντων που πιθανόν να μην εξυπηρετούνταν.
Ο λόγος για τον μέχρι πρόσφατα διευθυντή
του Γραφείου του Προέδρου της Δημοκρατίας
Βάσο Γεωργίου. Παραδέχεται ότι θα έπρεπε
να ήταν πιο προσεκτικός στην άσκηση των
καθηκόντων του στην Προεδρία. Σήμερα τε-
λειώνει ένα βιβλίο του για τη δημόσια διοίκη-
ση και τον Οκτώβριο ίσως αρχίσει δουλειά
στον ιδιωτικό τομέα. Όσο για το ενδεχόμενο
επανόδου του στην πολιτική με τη διεκδίκηση
βουλευτικής έδρας, απαντά ότι είναι πρόωρο
για κάτι τέτοιο, μια που είναι θέμα του κόμ-
ματος να πάρει μια τέτοια απόφαση.

- Πώς είναι η ζωή μακριά από το Προεδρικό; Με-
τά από 40 χρόνια σκληρής δουλειάς ανακαλύπτω
το ανέμελο πρωινό ξύπνημα, επανασυνδέομαι
με αρκετούς φίλους, διαβάζω, σερφάρω στο δια-
δίκτυο. Το τελευταίο διάστημα ξυπνούσα στις πέ-
ντε το πρωί και πήγαινα στο γραφείο πριν τις επτά.
Σήμερα χωρίς άγχος, κάνω ό,τι θέλω. Τελειώνω
ένα σύγγραμμα για τη δημόσια διοίκηση, θέμα
το οποίο διδάσκω στο ΚΕΠΑ, που έχω αρχίσει εδώ
και καιρό. Ελπίζω να το εκδώσω το 2011. Έχω επί-
σης ένα πολύ μεγάλο αθλητικό και πολιτικό αρ-
χείο, διότι ήμουν σχεδόν δέκα χρόνια δίπλα στον
Δημήτρη Χριστόφια, ως διευθυντής του γραφεί-
ου του στη Βουλή και δυόμισι χρόνια διευθυ-
ντής του γραφείου του στο Προεδρικό και προ-
σπαθώ να το βάλω σε τάξη.

- Τι σας άφησε η εμπειρία δίπλα στον Δημήτρη Χρι-
στόφια; Πάρα πολλές εμπειρίες, ανεκτίμητες πο-
λιτικές γνώσεις, κοινοβουλευτικές γνώσεις, πολ-
λές γνωριμίες, ταξίδια, τη μεγάλη εκτίμηση της
πλειοψηφίας των συνεργατών μου και την αγάπη
του κόσμου. Δεν περίμενα να έπαιρνα τόσα τηλε-
φωνήματα και τόσες εκατοντάδες γραπτά μηνύ-
ματα συμπαράστασης μετά την παραίτησή μου.
Μου έμεινε όμως και η κακία μερικών. Όταν είσαι
σε μια σημαντική θέση για πολλά χρόνια, γίνεσαι
στόχος. Έγινα αντικείμενο υπόσκαψης και λα-
σπολογίας. Ήταν αρκετοί οι καλοθελητές που πλη-
ροφορούσαν τον Πρόεδρο και το κόμμα με ψέ-
ματα. Όσες φορές μου τα ανέφεραν, τους απα-
ντούσα τεκμηριωμένα, διότι ή ήταν ανυπόστατες
οι κατηγορίες ή ήταν μισές αλήθειες, οι οποίες εί-
ναι πάντα πιο πιστευτές. Το τελευταίο διάστημα η
υπόσκαψη ήταν οργανωμένη και καλά μάλιστα. 
- Γιατί; Λόγω ζηλοφθονίας, κομματικών μικροτή-
των, επαγγελματικών μικροτήτων και λόγω κά-
ποιων συμφερόντων που πιθανόν να μην εξυπη-
ρετούνταν. Ήμουν αυστηρός στα καθήκοντά μου
και προσπαθούσα να είμαι δίκαιος. Κάποιοι επίσης
που εργάζονται 2-3 ώρες την ημέρα, μπορεί να
ενοχλήθηκαν διότι δεν ανεχόμουν τέτοιες συμπε-
ριφορές. Είναι ακόμα και κάποιοι ανίκανοι, αργό-
σχολοι και επαγγελματίες ρουφιάνοι που επιπλέ-
ουν λασπολογώντας.
- Κάποια άτομα από το δικό σας περιβάλλον; Ναι.
Το έβλεπα και το ένιωθα, αλλά ήθελα να κάνω
σωστά τη δουλειά μου, με τα λάθη μου βέβαια,
διότι δεν υπάρχει άνθρωπος που να εργάζεται τό-
σο έντονα από το πρωί μέχρι τα μεσάνυχτα και να
μην κάνει λάθη. Έχω ήσυχη, όμως, τη συνείδησή
μου ότι έκανα και κάτι παραπάνω. Παρέμεινα
όμως καθαρός. 
- Ενημερώνατε τον Πρόεδρο ή ενεργούσατε μόνος
σας με αποτέλεσμα να νιώθει εκτεθειμένος κά-
ποιες φορές; Για τη συντριπτική πλειοψηφία των
θεμάτων, τον ενημέρωνα, για κάποια θέματα έπαιρ-
να πρωτοβουλίες διότι ο Πρόεδρος είχε πάρα πολ-
λά πράγματα να κάνει. Σαφέστατα έχω υποπέσει
σε σφάλματα, όπως το τελευταίο που δεν ενημέ-
ρωσα τον Πρόεδρο. 
- Γιατί δεν πιστεύατε ότι θα έβλεπε το φως της δη-
μοσιότητας; Ναι, αλλά κι αν δημοσιευόταν, επειδή
είχα μετακινήσει τη λειτουργό, πίστευα ότι το θέ-

μα θα είχε λήξει. Τελικά έγιναν τα γνωστά και υπέ-
βαλα την παραίτησή μου.
- Πώς πληροφορηθήκατε το περιστατικό; Ένας
πολύ καλός μου φίλος από το χώρο του ΔΗΚΟ με
ενημέρωσε ότι κάποιοι κρατούσαν το συγκεκρι-
μένο χαρτί. Ρώτησα τη λειτουργό και το παραδέ-
χτηκε. Εγώ ήξερα για τα διάφορα αιτήματα, αλλά
δεν έστελνα τέτοια σημειώματα.
- Για ποια αιτήματα απευθυνόσασταν στις διάφο-
ρες υπηρεσίες; Κυρίως για να ρωτήσω πού βρί-
σκεται μια υπόθεση, γιατί κάποιος δεν έπαιρνε
απάντηση. Μάλωσα με γονείς στρατιωτών δεκά-
δες φορές γιατί αρνήθηκα να εκπληρώσω τα πα-
ράλογα αιτήματά τους.
- Η συγκεκριμένη λειτουργός έπαιρνε συχνά τέ-
τοιες πρωτοβουλίες;Δεν μπορώ να πω ότι έπαιρνε
συχνά τέτοιες πρωτοβουλίες, αλλά υπέπιπτε σε
λάθη και δεν με ενημέρωνε για κινήσεις που έκα-
νε και τις οποίες μαθαίνω τώρα… Η πολιτική ευ-
θύνη, όμως, ήταν δική μου, γι’ αυτό την πήρα. Μέμ-
φομαι τον εαυτό μου γιατί αυτή η λειτουργός θα
έπρεπε να μετατεθεί πολύ πιο γρήγορα.
- Αληθεύει ότι ο Πρόεδρος σάς ζήτησε να παραι-

τηθείτε; Κάναμε διάλογο για το τι έπρεπε να γίνει,
ο Πρόεδρος, ο κ. Ιακώβου, ο κ. Στεφάνου, ο οποί-
ος είχε έντονη άποψη για παραίτησή μου και εγώ.
Επικράτησε η άποψη ότι έπρεπε να παραιτηθώ και
το έκανα αμέσως
- Αληθεύει ότι άκουγε το Προεδρικό τις φωνές του
Προέδρου; Είναι ανοησίες. Φωνές από τον Πρόε-
δρο ακούσαμε όλοι πολλές φορές, αλλά όχι σε αυ-
τή την περίπτωση. Ήταν πολύ ήρεμη η συζήτησή
μας. Είναι τόση η πίεση του Προέδρου που ανα-
γκάζεται να ψηλώσει τον τόνο της φωνής του σε
αρκετούς καθημερινά, αλλά αμέσως το ξεχνά.
- Για την υπόθεση του Αντώνη Κίτα … δεν υπήρξε
κανένα θέμα με τον Πρόεδρο. Πήραμε μια επιστο-
λή από ένα δικηγόρο για τον Αντώνη Προκοπίου.
Ποιος να θυμόταν ποιος ήταν. Τέτοιου είδους επι-
στολές τις στέλνουμε στον Γενικό Εισαγγελέα, πράγ-
μα που έγινε. Δεν κάναμε κανένα απολύτως λάθος. 
- Το ίδιο έγινε με την ΚΥΠ όταν συνέλαβαν αυ-
τόν που θα διένεμε φυλλάδια την 1η Οκτωβρίου;
Δεν είχε καμία ανάμιξη η ΚΥΠ στην περίπτωση αυ-
τή, ήταν θέμα της Αστυνομίας. Γράφτηκαν και τό-
τε διάφορα, αλλά όταν είσαι επικεφαλής των Μυ-

στικών Υπηρεσιών του Κράτους δεν μπορείς να
κάνεις δηλώσεις. 
- Ήταν εν γνώσει σας; Όχι, κάποια εφημερίδα συ-
νέδεσε το όνομά μου με αυτή την υπόθεση. Πολ-
λά γράφονται κατά καιρούς, στην αρχή ένιωθα
άσχημα αλλά στην πορεία συνήθισα. Είναι προτι-
μότερο να δέχεσαι τα πυρά έστω κι αν είναι άδικα.
Μπορεί να ρωτηθεί ο Ιάκωβος Παπακώστας για το
θέμα αυτό.
- Κάνατε ρουσφέτι; Όχι δεν έκανα. Γνωρίζετε όμως
ότι όλα τα κυβερνητικά γραφεία δέχονται αιτή-
ματα πολιτών. Πρέπει να στρουθοκαμηλίζουμε και
να λέμε ότι δεν δεχόμασταν και δεν εξετάζαμε
αιτήματα πολιτών; Καθημερινά είχαμε δεκάδες αι-
τήματα είτε με επιστολές είτε τηλεφωνικά. Τα θέ-
ματα συνήθως είχαν να κάνουν με το Τμήμα Ευη-
μερίας… φτωχός κόσμος που έκανε αιτήσεις και
δεν έπαιρνε μια απάντηση, θέματα με την ανερ-
γία, το κτηματολόγιο το τμήμα αλλοδαπών, με απο-
φυλακίσεις. Αλλά ρουσφέτι με την έννοια να αδι-
κήσεις άλλο, ποτέ δεν κάναμε. Πολιτικοί όλων των
κομμάτων μας έθεταν αιτήματα πολιτών. Υπάρχει
άνθρωπος στην Κύπρο που δεν ξέρει ότι οι πολίτες
αποτείνονται στους αξιωματούχους για να λυθεί
το πρόβλημά τους;
- Είστε ένας από κόλακες που υμνολογούν από το
πρωί μέχρι το βράδυ τον Πρόεδρο Χριστόφια;  Ήμουν
από τους ανθρώπους που έλεγα ευθαρσώς την
άποψή μου στον Πρόεδρο και σε μερικές περι-
πτώσεις διαφωνήσαμε. Επιδοκίμαζα όμως και τα
κατά τη γνώμη μου ορθά.
- Δεν δέχεται την κριτική ο Πρόεδρος; Είναι λά-
θος αυτό που λένε ότι δεν δέχεται την κριτική. Ο
Πρόεδρος μπορεί να αντιδράσει προς στιγμήν αλ-
λά την επομένη μπορεί να διαφοροποιήσει την
άποψή του. 
- Κολακείες δέχεται ο κάθεΠρόεδρος; Ο Δημήτρης
δεν εκτιμά τους κόλακες. Τους χλευάζει μάλιστα. 
- Σε τι θέματα διαφωνούσατε; Για ζητήματα της κα-
θημερινότητας, αλλά και για πολιτικά θέματα.
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Στο ΑΚΕΛ αρχίσαμε να χάνουμε 
τη συντροφικότητά μας η οποία 
ήταν πάντοτε μεγάλο 
όπλο για το κόμμα της Αριστεράς

Με την Αντιγόνη Σολομωνίδου Δρουσιώτου
Email: antigoni.drousiotou@phileleftheros.com

ΒΑΣΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: Έπρεπε να ήμουν πιο προσεκτικός στην άσκηση των καθηκόντων μου στην προεδρία

-Πώς βλέπετε την εσωτερική κατάσταση; Την παρακολου-
θώ με μεγάλη θλίψη είμαστε ένας τόπος που χάνουμε το μέ-
τρο. Έπρεπε να υπάρχει μια μίνιμουμ ενότητα, αλλά δυστυ-
χώς όσο περνά ο καιρός αυξάνεται η διχόνοια, διότι πολλοί
αντί να δουν την Κύπρο βλέπουν τις επόμενες εκλογές.
- Ποιες οι ευθύνες του ΑΚΕΛ; Οι λιγότερες από όλους, είναι το
πιο σοβαρό κόμμα. Για παράδειγμα από το ΑΚΕΛ δεν πιστεύω
να διέρρευσαν ποτέ έγγραφα του Εθνικού Συμβουλίου. Είναι
από άλλους και ξέρω από ποιους που γίνονται διαρροές. 
- Από μεγάλο ή μικρό κόμμα; Και από μεγάλο και από μικρό
γίνονται οι διαρροές για να διατηρούν καλές σχέσεις με τους
δημοσιογράφους αλλά και λόγω πολιτικών σκοπιμοτήτων,
για να χαλάσουν μια κατάσταση. Δημιουργούν κλίμα αρνητι-
κό. Είναι θλιβερό μετά από 36 χρόνια τα κόμματα να μην
έχουν συμφωνήσει στο μίνιμουμ που είναι η διζωνική δικοι-
νοτική ομοσπονδία. 
- Μήπως φταίει και ο Πρόεδρος με τον τρόπο που ενεργεί;
Όχι, δεν υπάρχει άλλος Πρόεδρος που να έχει συγκαλέσει τό-
σες πολλές φορές το Εθνικό Συμβούλιο, σε τόσες πολυήμε-
ρες συνεδρίες.
-Τον κατηγορούν ότι δεν συζητά με τα κόμματα πριν να δώ-
σει τις θέσεις μας. Συζητά με τα κόμματα, ήμουν παρών σε
πάρα πολλές περιπτώσεις που τηλεφώνησε στους κυρίους
Αναστασιάδη, Καρογιάν και Ομήρου για να τους ενημερώσει
για διάφορα ζητήματα και να ρωτήσει την άποψή τους. Είναι

άδικο να κατακρίνεται ο Πρόεδρος γι’ αυτό το θέμα.
-Τις τελευταίες προτάσεις του για το περιουσιακό, τον κα-
τηγορούν ότι τις έστειλε αργά στα κόμματα και δεν είχαν
χρόνο να του κάνουν εισηγήσεις. Είναι οι συνήθεις δικαιολο-
γίες. Το Κυπριακό είναι ένα θέμα που το ξέρουν όλοι πολύ κα-
λά και δεν χρειάζονται πολλές μέρες για να απαντήσουν σε
κάποια πράγματα.
-Βλέπετε λύση; Θέλω να πιστεύω ότι θα υπάρξει λύση διότι
δεν έχουμε άλλη επιλογή. Οι τρεις αυτοί μήνες θα είναι καυ-
τοί για το Κυπριακό.
-Μήπως δημιουργείται μια τεχνητή αίσθηση αισιοδοξίας;
Κανένας δεν καλλιεργεί αίσθηση αισιοδοξίας. Οι συνομιλίες
δεν μπορούν να συνεχιστούν για πολύ, λόγω των εκλογών της
Τουρκίας, λόγω Ηνωμένων Εθνών και πολλών άλλων παραγό-
ντων. Πιστεύω ότι αυτή η προσπάθεια των συνομιλιών θα τερ-
ματιστεί σε λίγους μήνες και το σενάριο που με τρομάζει είναι
αυτό της μη λύσης.
- Γιατί; Διότι θα παγιωθεί η διχοτόμηση, και δεν θα πάρουμε
τίποτε πίσω. 
- Ο Πρόεδρος είναι απομονωμένος; Καθόλου απομονωμέ-
νος, έχει μεγάλη υποστήριξη από τους απλούς ανθρώπους.
- Από τα κόμματα; Σίγουρα τα πολιτικά κόμματα έχουν τις
σκοπιμότητές τους, όμως έχει μεγάλη υποστήριξη από
απλούς ανθρώπους και όχι μόνο από το χώρο του ΑΚΕΛ.
- Και για τους χειρισμούς του στο Κυπριακό; Οι χειρισμοί

του στο Κυπριακό δαιμονοποιήθηκαν από ορισμένους και πα-
ρέσυραν κάποιο κόσμο. Μακάρι να έλθει η ώρα να έχουμε
λύση και πιστεύω ότι ο Πρόεδρος θα πείσει τους πολίτες να
την ψηφίσουν, από τη στιγμή που θα έχει πειστεί ο ίδιος. 
-Εύκολα πείθετε; Όχι, αλλά επειδή είναι άνθρωπος ρεαλι-
στής, δεν κυνηγά τα μεγάλα και ανέφικτα. Είναι τόσο καλός
γνώστης του προβλήματος που ξέρει ποια λύση θα είναι δύ-
σκολη μεν αλλά βιώσιμη και η οποία θα δημιουργεί προοπτι-
κή για το μέλλον. 
- Έκανε οδυνηρές παραχωρήσεις; Είναι αστεία πράγματα αυ-
τά. Αν υπάρχει άνθρωπος που πιστεύει ότι μπορεί να λυθεί το
Κυπριακό με το να διώξεις όλους τους έποικους, νομίζω αε-
ροβατεί. Μετά από 36 χρόνια είναι ανέφικτο. Στο διεθνή χώ-
ρο η ανθρωπιστική πλευρά του θέματος των εποίκων βρίσκει
ανταπόκριση. Είναι εύκολο πράγμα να διώξεις τον απόγονο
κάποιου που ήλθε στην Κύπρο πριν 36 χρόνια; Μια ρεαλιστι-
κή προσέγγιση είναι να μείνει ένας αριθμός με ανθρωπιστικά
κριτήρια και ένας αριθμός να φύγει. Θα πρέπει να υπάρξει
ένας συμβιβασμός.
- Η Τουρκία θέλει λύση; Αυτό είναι το πιο δύσκολο ερώτημα.
Πολλές φορές σού δημιουργεί την εντύπωση ότι θέλει λύση,
κάποιες άλλες ενέργειες σού προκαλούν ερωτηματικά. Πι-
στεύω ότι αυτή την περίοδο η Τουρκία είναι έτοιμη για λύση,
αλλά τη … δική της λύση. Χωρίς εγκατάλειψη κάποιων απαρά-
δεκτων θέσεών της, δεν υπάρχει λύση.

Με τρομάζει το σενάριο της μη λύσης

«Έγινα αντικείμενο υπόσκαψης και λασπολογίας»

- Σας λείπει η ενασχόληση με την ενεργό πολιτική;
Όχι, διότι είμαι σε φάση αποτοξίνωσης! Αλλά και να πάω σε κάποια δου-
λειά δεν σημαίνει ότι θα σταματήσω να ασχολούμαι με την πολιτική. Μέ-
χρι το Νοέμβριο είμαι μέλος της Κεντρικής Επιτροπής του ΑΚΕΛ.
- Θα διεκδικήσετε θέση;
Αν με προτείνουν οι σύντροφοι, ναι.
- Θα διεκδικήσετε βουλευτική έδρα της Κερύνειας;
Πολλοί με παίρνουν τηλέφωνο και μου ζητούν να κατέβω, αλλά είναι
πρόωρο για κάτι τέτοιο. Αυτό άλλωστε είναι θέμα του κόμματος. Δεν

γνωρίζω εάν συμπεριλαμβάνομαι στους σχεδιασμούς που γίνονται.
-Να περιμένουμε ένα καυτό συνέδριο του ΑΚΕΛ το Νοέμβριο;
Όχι, θα είναι ένα συνηθισμένο συνέδριο.
- Με αντιπαραθέσεις για εκλογή του Γενικού Γραμματέα;
Όχι, δεν πιστεύω ότι θα υπάρξει οποιανδήποτε αντιπαράθεση, η εκλογή
είναι μια διαδικασία ελάχιστων λεπτών.
-Βλέπετε να υποβληθούν πέραν της μιας υποψηφιότητας;
Δεν ξέρω ειλικρινά. Αν θα υπάρξει και δεύτερος υποψήφιος θα λειτουρ-
γήσουν οι δημοκρατικές διαδικασίες, κάτι που είναι υγιές. 

Θέμα του ΑΚΕΛ η υποψηφιότητα στις βουλευτικές

- Ποια είναι η σχέση σας με το διάδοχό σας, Χρίστο Χριστο-
φίδη; Πολύ καλή. Την περασμένη βδομάδα συναντηθήκα-
με στο Προεδρικό και τον ενημέρωσα. Θα πετύχει είμαι σί-
γουρος.
- Τι συμβουλή τού δώσατε; Να είναι πιο προσεκτικός από
μένα, διότι μερικοί εκμεταλλεύτηκαν το όνομά μου χωρίς να
το γνωρίζω. Αυτό το διάστημα κάποιοι μου έδωσαν πολύ ση-
μαντικές πληροφορίες, που δεν τις ήξερα. Έμαθα πράγμα-
τα και θαύματα για μερικούς. Και κάθε μέρα που περνά μα-
θαίνω ακόμη περισσότερα, γιατί αρκετοί άνθρωποι έρχονται
και με πληροφορούν. 
- Τα άτομα που χρησιμοποιούσαν το όνομά σας είναι του κόμ-
ματός σας; Του κόμματός μου και άλλων κομμάτων.
- Ποια ήταν η αντίδρασή σας; Το ανέφερα στο κόμμα με ει-
σήγηση  να δώσουν αυτά τα άτομα στην Αστυνομία  Όλα αυ-
τά με έκαναν σοφότερο, διότι έπρεπε να ήμουν πιο προσε-
κτικός στην άσκηση των καθηκόντων μου. Αλλά όταν ξυπνάς
από τις πέντε το πρωί και δεν βρίσκεις χρόνο να αναπνεύσεις
μέχρι τα μεσάνυχτα, παραβλέπεις ορισμένα πράγματα. Ξέ-
ρω και ποιος διέρρευσε στον Τύπο εκείνο το έγγραφο. Είναι
δυστυχώς κάποιος του κομματικού μου χώρου με κάποιον
ανώτερο αξιωματικό. 
- Υπάρχει και εντός του κόμματος… ζηλοφθονία. Τα πολλά
χρόνια σε μια θέση δημιουργούν αντιπάθειες διότι ήμουν ει-
λικρινής και έλεγα από την αρχή αν κάτι δεν μπορούσε να
γίνει. Υπήρχαν και πολιτικές σκοπιμότητες, αλλά δυστυχώς
και προσωπικά συμφέροντα, διότι όταν είσαι επικεφαλής
δυο πολύ σημαντικών πολιτικών θέσεων τίθεσαι στο στόχα-
στρο πάρα πολλών ανθρώπων.
- Έχει να κάνει με την ΚΥΠ ή με τη θέση του διευθυντή του
Γραφείου του Προέδρου; Η θέση μου στην ΚΥΠ ενοχλούσε
κάποιους. Κάποιοι διαπλεκόμενοι ίσως, ανησυχούσαν. Ήταν
πολύ δύσκολο πόστο. Και στην ΚΥΠ όμως υπήρχε άτομο που
με υπέσκαπτε.
- Κλήθηκε να αντιμετωπίσει πολύ σοβαρά θέματα η ΚΥΠ
τον τελευταίο χρόνο και για τη σορό του Τάσσου Παπα-
δόπουλου; Ναι, πολλά, όμως, θέματα ήταν της Αστυνο-
μίας. Η ΚΥΠ συνέδραμε στην εξιχνίαση της κλοπής της σο-
ρού του Τάσσου Παπαδόπουλου. Είχε επίσης εμπλοκή στις
επιτυχίες της Αστυνομίας για εξιχνίαση υποθέσεων ναρ-
κωτικών. Διάφορες πληροφορίες που έχουν τα στελέχη
της τις δίνει στην Αστυνομία.
- Η ΚΥΠ παρακολουθεί πολίτες; Για το όνομα του Θεού, να πα-
ρακολουθήσει ποιον και γιατί; Δεν παρακολουθεί κανέναν.
Αν χρειαστεί να κάνει παρακολούθηση η ΚΥΠ είναι μόνο για
την ασφάλεια του κράτους.
- Αν παρακολουθούσε θα το παραδεχόσασταν; Δεν έχω κα-
νένα πρόβλημα να το πω. Μα δεν υπάρχει λόγος. Υπάρχει κα-
νείς σήμερα που να μην ξέρει την άποψη του άλλου; Η ΚΥΠ
ασχολείται μόνο για την ασφάλεια του κράτους. Ετοίμασα
ένα νομοθετικό πλαίσιο για την ΚΥΠ και το έδωσα στον Πρό-
εδρο της Δημοκρατίας, για να εκλείψουν οι όποιες υπόνοι-
ες πιθανόν να έχουν οι πολίτες. Έδωσα την ψυχή μου για βελ-
τίωση αυτής της υπηρεσίας.
- Τι συμβουλεύσατε τον κ. Χριστοφίδη να αποφύγει; Να μην
είναι τόσο καλός όσο ήμουν εγώ και να φυλάγεται από κά-
ποιους που θα προσπαθήσουν να τον εγκολπωθούν.
- Αν σας ξαναδινόταν ευκαιρία τι θα κάνατε διαφορετικό; Θα
ήμουν πιο επιφυλακτικός με τους ανθρώπους, πιο αυστηρός
με μερικούς συνεργάτες μου, θα ενημέρωνα τον Πρόεδρο
για όλα τα σοβαρά  ζητήματα. Θα εργαζόμουν λιγότερες ώρες
και θα ήμουν λιγότερο … αγαθός…
- Θα είσαστε πιο επιφυλακτικός και με τους συντρόφους; Σα-
φέστατα ναι με κάποιους.
- Απογοητευτήκατε από τους ανθρώπους; Aπογοητεύθηκα
από λίγους ανθρώπους. Η συντριπτική πλειοψηφία εκτιμά.
- Ποιοι χάρηκαν με την παραίτησή σας; Λίγοι. Αλλά και από
το χώρο μου. Στο ΑΚΕΛ αρχίσαμε να χάνουμε τη συντροφι-
κότητά μας που ήταν πάντοτε μεγάλο όπλο για το κόμμα.
- Γιατί; Για διάφορους λόγους, ζηλοφθονία, κακία, προσωπι-
κά συμφέροντα. Παλιά όλοι στο ΑΚΕΛ κοίταζαν το γενικό κα-
λό, σήμερα άρχισε να προτάσσεται από κάποιους και το προ-
σωπικό συμφέρον. Κάναμε και συνδιάσκεψη άλλωστε για
τον παραγοντισμό.
- Μήπως παίζει ρόλο ότι το ΑΚΕΛ είναι εξουσία; Ναι, παί-
ζει ρόλο. 
- Για ποιο πράγμα νιώθετε περήφανος; Οτι εργάστηκα πολύ
σκληρά για να βοηθήσω τον Πρόεδρο και το κόμμα μου. Έδω-
σα κυριολεκτικά την ψυχή μου και έφυγα με έργο και με
ψηλά το κεφάλι.
- Τι σκέφτεστε να κάνετε τώρα; Θα τελειώσω το βιβλίο μου
και θα μελετήσω κάποιες επαγγελματικές προτάσεις που
έχω από τον ιδιωτικό τομέα. Η μια είναι πολύ ελκυστική και
πιθανόν να ξεκινήσω εργασία από τον Οκτώβριο. 

Η διαρροή έγινε από
άνθρωπο του κόμματος

ΜΕΑ CULPA

Σε λίγες μέρες γιορτάζουμε τα 50χρονα της Κυπριακής Δημοκρατίας. Ποιο είναι το μεγαλύτε-
ρο μας λάθος; Το ότι δεν χειριστήκαμε καθόλου σωστά την κρίση του ’63. Δεν θα έπρεπε να φτά-
ναμε ώς εκεί διότι θα μπορούσαν να βελτιωθούν σιγά-σιγά οι πρόνοιες του συντάγματος που δεν
ήταν σωστές.
Εννοείτε τα δεκατρία σημεία του Μακαρίου; Δεν είναι θέμα δεκατριών σημείων, η ουσία είναι
ότι κερδίσαμε μια κουτσουρεμένη ανεξαρτησία το ’60, βιαστήκαμε και τα κάναμε θάλασσα. Θα
έπρεπε να χειριστούμε τα πράγματα με πιο συνετό τρόπο και με προοπτική. Δεν είχαμε πολιτικούς
εκείνη την εποχή, που να μπορούν να κάνουν ανάλυση των δεδομένων. Εμείς πηγαίναμε στην τύ-
χη και πάθαμε όλες αυτές τις καταστροφές. Δεν πρέπει να ξεχνούμε και το μεγαλύτερο έγκλημα
που ήταν το πραξικόπημα.
Το mea culpa του ΑΚΕΛ; Το ΑΚΕΛ έκανε τα λιγότερα λάθη. Το μεγάλο του λάθος ήταν ότι το 1965
επανήλθε στο σύνθημα της ένωσης, εντελώς ανέφικτο μετά την ανεξαρτησία.
Λόγω του ότι ήθελε να στηρίξει τον Μακάριο; Πιθανόν. 
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